

## تقرير أولي حول جريمة استهداف مخيمات وتجمعات النازحين - محافظة مأرب

Preliminary report on the crime of targeting IDPs camps and gatherings - Ma'rib Governorate



## Overview

The Houthis launched missile strikes, drones' attacks and rockets that targeted Marib City including IDPs sites on Tuesday 7 Nov. 2022. It is worth mentioning that Marib Governorate receives (2,222,530) IDPs. This wave of discriminatory attacks ignores and challenges international laws and led to the killing of many civilians including IDPs who are suffering acute shortage of the basic needs of food, water and shelter. The attacks led the to the spread of fear among the residents of the city.

## نظرة عامة على الوضع

شهدت محافظة مأرب أكثر المحافظات اكتظاظا بالاسر النازحة والمخيمات والتي يبلغ عدد النازحين فيها (2,222,530) نازح ونازحة تصعبا عنيفا غير مسبوق حيث قامت مليشيا الحوثي الارهابية بالاستهداف المباشر لمدينة مأرب بما فيها من المخيمات و الحارات بالصواريخ الباليستية والطائرات المسييرة و الأسلحة من القذائف المدفعية والصواريخ متجاهلة بذلك كافة القوانين الدولية والإنسانية ومتسببة في مقتل وجرح العشرات من الأطفال وترويع عشرات آلاف من الاسر والتي تعاني مرارة النزوح وتفاقم اوضاعها الإنسانية ومعاناتها و حيث يفتقر النازحين الى الحد الأدنى من الخدمات الأساسية في المأوى والغذاء والمياه وجميع القطاعات .

## Victims & Damage

## الضحايا والاضرار

### Damage | الممتلكات



3 احتراق خيام  
Burning tent



13 تدمير منزل بشكل جزئي  
Home of displaced families in the city were damaged



53 تدمير خزانات مياه  
destruction of water tanks

### Victims | الأرواح



18 اصابات طفيفة  
Minor Injuries



5 اصابات خطيرة  
Serious Injuries



4 قتل  
Dead



One Of Victims Of the Bombing- Child In Al-Jufaina Camp

أحد ضحايا القصف - طفلة في مخيم الجفينة



تقرير أولي حول جريمة استهداف مخيمات وتجمعات النازحين - محافظة مأرب  
Preliminary report on the crime of targeting IDPs camps and gatherings - Ma'rib Governorate

The Most Prominent Injuries and Damages In  
Camp For Displaced

- 4 displaced persons, including two children were killed by indiscriminate shelling on population gatherings and camps
- 5 IDPs were seriously injured, two of them in the head area, and 18 IDPs with minor injuries.
- 13 homes of displaced families in the city were damaged as a result of the attacks.
- The burning of 3 tents and the destruction of 24 water tanks as a result of flying shrapnel from the missiles in the vicinity and housing of the displaced families
- Spreading fear and panic among the displaced women, children and the elderly.

أبرز الإصابات والأضرار  
في مخيمات النازحين:

- مقتل 4 نازحين بينهم طفلتين جراء القصف العشوائي على التجمعات السكانية والمخيمات
- إصابة 5 نازحين إصابات خطيرة اثنين منهم في منطقة الرأس و 18 نازح إصابات طفيفة .
- تضرر 13 منزل للأسر النازحة في المدينة جراء الاستهدافات ..
- احتراق 3 خيام وتدمير 53 خزان للمياه جراء تطاير شظايا الصواريخ في محيط وسكن الأسر النازحة .
- نشر الخوف والهلع في أوساط النازحين من النساء والأطفال وكبار السن.

Recommendations

- The EX-U for IDPs calls on Houthis militia to self-control and commit to the humanitarian and international laws that criminalize and prohibit direct targeting of civilians.
- The EX-U for IDPs calls on UN and the international community to exercise pressure on Houthis militia to stop targeting IDPs site and civilians.
- The EX-U for IDPs calls on Humanitarian Coordinator in Yemen to visit the affected areas and get acquainted with damages.
- The EX-U for IDPs calls on human rights organizations to visit the affected areas and register the violations in the affected areas.
- The Executive Unit for IDPs Camp Management calls upon UN, international community, international organizations, human rights organizations and all organizations interested in the Yemen conflict to intervene quickly to stop attacks Houthis attacks and targeting residential places

التوصيات

- تطالب الوحدة التنفيذية لإدارة مخيمات النازحين مليشيات الحوثي بضبط النفس والالتزام بالقوانين الدولية والإنسانية والتي تجرم وتحرم الإستهداف المباشر للمدنيين .
- تناشد الوحدة التنفيذية لإدارة مخيمات النازحين الأمم المتحدة والمجتمع الدولي بالضغط على مليشيا الحوثي لوقف هجماتهم على المخيمات والتجمعات السكانية .
- تدعو الوحدة التنفيذية منسق الشؤون الإنسانية والمنظمات الدولية لزيارة المخيمات والاستماع الى الضحايا.
- تدعو الوحدة التنفيذية المنظمات الحقوقية للنزول لرصد وتوثيق حالات الانتهاكات التي طالت النازحين.
- تدعو الوحدة التنفيذية الكتل الفرعية والوطنية والمنظمات الدولية لسرعة الاستجابة للاحتياجات الملحة والعاجلة للنازحين في ظل تفاقم شدة احتياجاتهم.

Conclusion

The Houthis launched missile strikes, drones' attacks and rockets that targeted Marib City including IDPs sites on Tuesday 7 Nov .2022. The attacks led to the killing of (4) IDPs and the injury of (23) IDPs.

